
 

ZAPISNIK 

 SA XII SJEDNICE SOCIJALNOG SAVJETA ODRŽANE 31.12.2 015. GODINE 

 

 

Sjednica je održana u prostorijama hotela Franca sa početkom u 10 h. Sjednicu je 
otvorio i istom predsjedavao predsjednik Socijalnog Savjeta Hilmija Franca.  

Sjednici su prisustvovali: Hilmija Franca, Milorad Rmandić, Jezdimir Vujičić, Bogdan 
Krgović, Veselin Gogić, Miloš Vojinović, Radenko Vujošević, Fernala Zaimović, Admir 
Mustajbašić, Luka Peruničić i Dalida Medjedović 

Sjednici nisu prisustvovali: Hasan Ramović, Vojka Gačević, Milka Bošković 

Predsjednik otvara sjednicu i predlaže sledeći dnevni red: 

 

Dnevni red: 

1. Usvajanje Zapisnika sa XI sjednice, 
2. Informacja o socijalno-ekonomskom položaju osoba sa invaliditetom i stepenu 

njihove uključenosti na tržište rada u Bijelom Polju,  
3. Informacija o realizovanim projektima u periodu 2012-2015 godina i očekivane 

investicije u 2016-u godini  
4. Zahtjevi  
5. Tekuća pitanja  

 

Prisutni se slažu sa dnevnim redom.  

 

Tačka 1. Usvajanje zapisnika sa X sjednice Socijalnog Savjeta. 

 

Hilmija Franca   Da li ima neko nešto novo da predloži, prokomentariše ili da usvojimo 
zapisnik?  

Zapisnik se jednoglasno usvaja.  



 

Tačka 2. Informacja o socijalno-ekonomskom položaju os oba sa invaliditetom i 
stepenu njihove uklju čenosti na tržištu rada u Bijelom Polju 

 

Rmandi ć Milorad  Imamo dosta poslova koja bi lica sa invaliditetom mogla obavljati ali 
im nijesmo posvetili određenu pažnju. Postoje određene predrasude kao što su: oni su 
invalidi od njih nema posla, da o njima treba da misli država preko fonda itd. Nije riječ 
samo o finansijskom efektu koji bi trebalo da zbrine invalidna lica nego da se uključe u 
život tako da budu, koliko je moguće ravnopravni članovi društva. Održan je nedavni 
sajam koji je organizovan u prostorijama hotela “Franca” gdje su pozvani poslodavci da 
zaključuju ugovore sa organizacijama koje okupljaju invalidna lica za njihovo 
uključivanje  u radni proces. Međutim, imali smo svega dva slučaja i to od strane 
poslodavaca koji su i nezapaženi u ovoj sredini a koji su se tu našli i potpisali taj ugovor, 
dok mnoge naše firme koje bi to mogle da urade i koje bi imale koristi ako zaposle lice 
ispod 50 % radnih sposobnosti, onda bi mogli 75 % bruto zarade da dobiju iz fondova a 
samo da snose onih 25 % za koje se računa da će se efektuirati u random procesu 
nijesu se odazvale. Mnogi poslodavci smatraju da je lakše uplatiti u taj fond nego 
zaposliti invalidno lice. Treba da uputimo apel poslodavcima da preispitaju dosadašnju 
politiku po tom pitanju.  

 

Peruni čić Luka  Poslodavci su od 2008 godine bili prinuđeni da zapošljavaju invalidna 
lica koja imaju preko 20 zaposlenih. Oni koji to nisu radili morali su da uplaćuju 20 % od 
zarade na nivou godine Fondu za rehabilitaciju, to je nekih 145 E. Od 2008-2015 godine 
u taj Fond se slilo oko 40-45 miliona i te pare nisu upotrijebljene za ono za šta su 
namijenjene. Uputio bih zahtjev državi da vrati te pare i da ih iskoristi za namjene za šta 
su predviđene.  

 

Vujoševi ć Radenko  Komunalno “Lim” je jedna od ozbiljnih firmi koja upošljava 161 
radnika. Naravno da vodi računa i o ovoj kategoriji lica koji se svrstavaju u kategoriju 
teže zapošljivih lica. U ovoj godini smo pristupili izradi dva projekta. Jedan smo već 
realizovali sa Zavodom za zapošljavanje a odnosi se na osposobljavanje ovih lica i 
daljem zapošljavanju. Drugi projekat se takođe odnosi na ova lica a radimo ga sa 
“Pamarkom”, koji vrši profesionalnu rehabilitaciju ovih lica. Ovo je jedna zdrava priča iz 
razloga što poslodavac ima subvenciju po osnovu svih doprinosa u iznosu od 50-70 % 
zavisno od stepena njihovog invaliditeta. S druge strane predrasude ili stereotipi koji 
postoje za njih mislim da nisu na mjestu iz razloga što su to lica koja su mnogo 



privrženija poslodavcu, mnogo su precizniji u odrađivanju posla za ono za šta su 
osposobljeni. Ja cijenim da je to jako dobra priča i ovaj program što sprovodi Zavod za 
zapošljavanje treba publikovati, inicirati i podsticati sve poslodavce da zapošljavaju 
osobe sa invaliditetom. Veoma je teško uključiti ih na nekim radovima na javnim 
površinama ukoliko je on gluv ili slijep jer ne zadovoljava kriterijume bezbjednosti na 
radu ali može da odrađuje neke druge poslove u zatvorenim prostorijama gdje zaista 
daju dobre rezultate. Mi imamo takvih 5 lica i planiramo da ove godine zaposlimo još 10.  

 

Franca Hilmija   Mesopromet je u ovoj godini imao 3 zaposlena lica sa invaliditetom od 
toga je 1 bilo iz Bijele. Imao je oko 60 % invalidnosti ali je radio poslove varioca i bio je 
mnogo sposoban čovjek. Otišao je u azil. Sad imamo 2 lica a u postupku smo da 
zaposlimo još 3. Za iduću godinu radi se više projekata sa Ministarstvom rada i 
socijalnog staranja i sa Zavodom za zapošljavanje i biće obuka ovih ljudi preko firmi 
koje izraze želju da te ljude obuče. Firme će biti stimulisane i imaće jedan uslov da 
jedan broj radnika takve populacije i zaposle. Zadnjih godina mnogo se više obraća 
pažnja ovoj populaciji nego prije. Što kaže Luka para ima dosta samo treba vidjeti kako i 
gdje usmjeriti te pare na pravi način da bi bile korisne za tu vrstu populacije.  

 

Vojinovi ć Miloš   Kod nas je svako radno mjesto vezano za neku mašinu gdje se traže 
posebne sposobnosti: izdržljivost, pokreti rukama, stajanje na nogama. Ovo što je 
vezano za šumarstvo isto tako i tu su vrlo male mogućnosti za zapošljavanje osoba sa 
invaliditetom.  

 

Vujičić Jezdimir  Mi smo imali 3 invalidna lica. Sad je ostalo 1 invlidno lice i 1  
djelimično invalidno lice. 

 

Tačka 3. Informacija o realizovanim projektima u perio du 2012-2015 godina i 
očekivane investicije u 2016-u godinu  

 

Rmandi ć Milorad  Htio sam da ispoštujem sugestiju predsjednika da bi trebalo jedna 
tačka dnevnog reda da bude o investicionim projektima. Ja sam u tom smislu 
prezentirao te projekte iz ovog srednjoročnog perioda koji su do kraja 2015 godine 
realizovani i šta je ostalo nezavršeno. U dodatku ima rečeno šta je planirano da se uradi 
u 2016-oj godini. Nismo imali bog zna šta opipljivo, mnogo značajno osim ovog 



privrednog objekta koji se u okviru Mesoprometa planira podići. To je fabrika za 
proizvodnju suvomesnate robe bezdimnim putem čija predračunska vrijednost je 
4.353.000 E za 1.500 t proizvoda ukupne vrijednosti  10 miliona na godišnjem nivou sa 
100 novozaposlenih radnika. Mene još interesuje da nam predsjednik kaže koji iznos iz 
Abu Dabija pripada Mesoprometu.  

Ulaganja u mini elektranu na Bistrici u Majstorovini iznosi 6.850.000 E. 

Realizuje se još jedan veliki projekat u Vraneškoj dolini. To je farma krava od 1000 grla i 
prerada mlijeka. 

Rekonstruisana tržnica će biti puštena u rad 3 januara.  

 

Vojinovi ć Miloš Ovdje nije sve obuhvaćeno iako je to zaista veliki napredak za našu 
opštinu. Ispušteno je da se unese prerada drveta “Pelengić”. To je investicija od 
1.000.000 E. Održavanje lokalnih i seoskih puteva koje mi vršimo svake godine ulažeći 
u prosjeku minimum 50.000 E. Novakovića pećina je isto veliki potencijal koji bi trebalo 
koristiti.  

 

Franca Hilmija Pogon je ozbiljan i ozbiljnih kapaciteta. Mi smo rekli da ćemo uložiti 
4.353.000 E biznis planom koji smo predali Ministarstvu ekonomije. Fabrika je 
jedinstvena na našim prostorima. Ja sam aplicirao za dodjelu sredstava kod  
Ministarstva ekonomije gdje se kaže da po zapošljenom radniku stimulativna mjera 
iznosi od 3-10.000 E i da za 5 godina primimi na neodređeno vrijeme 100 radnika. Taj 
ugovor bi trebao da se potpiše 18-og januara a ja nisam zadovoljan tim ugovorom, 
6.000 po radniku. Imali smo uslove da ispunimo za 9-10.000 po radniku. U jednom 
članu se kaže da moramo biti kotirani na svjetskoj berzi.  

Do 18-og ću razmisliti da li da potpišem jer ovaj projekat neće koštati 4.353.000 E nego 
minimalno između 6-7 miliona E. Mi smo do sada uložili 3 miliona eura.  

Ja sam 3 miliona eura kredita uzeo kod Atlas banke a oni su uzeli pare od IRF-a. 
Kamata je 4,5 % grejs period 4 godine.  

Fabriku za preradu voća i povrća moramo svi da zagovaramo da se gradi i pomognemo 
da se ona podigne. 

 



Vujoševi ć Radenko  To je nešto gdje zaista trebamo na velika vrata da uvedemo i da 
glasnije pričamo. To je potencijal koji mi ne koristimo već duže vrijeme u kapacitetu koji 
imamo. Ovo je nešto što nam nedostaje.  

 

Vujičić Jezdimir  Ovo je fabrika koja nikad nije imala svoju šansu. Ja sam u 
zakašnjenju sa otplatom kod Komercijalne banke 61.000 a kamata mi je 58.000. Nikad 
nisam dobio kredit preko 200.000 E. 

 

Peruni čić Luka Ulagali smo uglavnom u infrastrukturu dok su ulaganja u privredne 
objekte izostala. Ipak područija koja smo proglasili za Biznis zone nemaju svoju 
infrastukturu potrebnu da bi određeno područije imalo karakter Biznis zone. Smatram 
takođe da iznosi sredstava za projekte su veliki i ne održavaju stvarnu potrebu za 
izradom tih projekata kao što je na primjer projekat put Jasikovac-Cmiljače gdje je 
predviđena do će da košta 200.000 E. 

 

Tačka 4. Zahtjevi   

U vezi sa tačkom Zahtjevi iznesen je zahtjev Krgović Bogdana kojim je obrazložen 
njegov status nakon donošenja rješenja od strane službe Saveza Sindikata Crne Gore o 
njegovom razrješenju prije isteka mandata i prije sprovođenja izbora u Savezu 
Sindikata. Ostao je bez ikakvih primanja i bez povezanog radnog staža neuplaćenjem 
doprinosa da bi mogao biti penzionisan.  

Moli da mu se za određeno vrijeme pomogne finansijski dok mu se materijalni status 
riješi kako od strane poslodavca tako i od lokalne uprave.  

Zaključeno je da se pristupi dogovaranju između lokalne uprave i jačih poslodavaca o 
učešću u definisanju njegovog materijalnog statusa.  

 

Zapisnik vodila                                                                                            Predsjednik 

Međedovi ć Dalida                                                                                   Franca Hilmi ja 

 

 

 


